
                                       
Dagsorden  

Egtved Udviklingsråd 
 

Dato: 2. oktober 2024 Mødested: Roberthus 
Tidspunkt: kl. 19 

 

Mødeleder/referent 
Inger/Thyra 

Deltagere:  
Mette, Torben, Kirsten, Henrik, 
Helle, Heidi, Jan, Lennart 
 

Afbud:  
Jacob, Thyra 

 
Dagsorden: 
 

1. Velkommen til Jan og 
Lennart - 
præsentationsrunde  

 
 

2. Ny turismestrategi – 
workshop – opfølgning 
v/Inger 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

3. Projekt ”Forbindelse 
mellem Egtvedpigens 
Verden og Egtved by” 
v/Mette og Helle 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 
 
 
Efter en præsentationsrunde blev det besluttet, at Lennart og 
Jan er med på prøve indtil videre. 
 
 

 
2. Desværre afbud fra turistchef Maria. 
Inger forsøger at få arrangeret et nyt møde hurtigst muligt 
med nedenstående dagsorden: 

• Præsentation af projekt ”Egtved inviterer verden 
indenfor” v/Mette 

• Præsentation af hotspots i området og en status for 
dem v/Inger 

• Opfølgning på workshoppen vedr. turismestrategien 
v/Maria – hvad fik vi med her?  

• Hvad skal med videre til strategien? 
 
3. 
Vi har fået et tilsagn om 250.000 kr. i tilskud til projekt 
”Forbindelse mellem Egtvedpigens Verden og Egtved by”.  
Reservationen er gældende til og med 1. december 2024.  
OBS – sammenhæng til oplæg fra Mette og co.  
 
Projektgruppe:  
Mette, Helle, Torben, Louise Felding og Frederik. Peter 
Sepstrup er med på sidelinjen.  Det er EUR, der skal søge og 
får pengene til forbindelsen.  
Møde den 17/9: 
Enige om, at vi vil arbejde med tre formidlingspunkter. Et ved 
Center for friluftsliv, et ved Roberthus/Egtved Museum og et 
ved Egtved Idræts- og Multicenter.  
Der skal være en rød tråd fra Egtvedpigens Verden til de tre 
steder. Mette er projektleder på projektet.  
Projektgruppen søger et samarbejde med de nye aktører, der 
skal stå for etableringen af Egtvedpigens Verden.  
Produktet er en samlet beskrivelse / tegninger af det, vi gerne 
vil. Der skal udarbejdes et materiale, vi kan bruge til at søge 
fonde ud fra.  



 
4. Egtvedpigens Venner 

v/Helle 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

5. Spejderne – Center for 
Friluftliv v/Mette og 
Jacob 
 

 
 
 
 
 
 

6. EIF v/Thyra og Kirsten 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
4.  
Styregruppemøde den 1. oktober – Helle og Inger deltog. 
Lokalplan for området ved Egtvedpigens Verden er på vej.  
Rådgiver til projektet: Urbanlab Nordic, Niras og Gjøtz 
Andersen 
VejleMuseerne har inviteret til en workshop onsdag den 9. 
oktober kl. 17-20 på Roberthus. Hvordan skaber vi liv ved 
Egtvedpigens Verden og i Egtved og omegn?  
Derudover inviteres naboerne i området til et møde, hvor der 
orienteres om projektet.  
Det er besluttet, at bygningen skal bygges af 
genbrugsmursten, der skal pudses. 
Det ønskes, at BID kommer på banen, så der er noget at 
komme til Egtved efter som turist. 
 
5. 
Status for projekt Center for Friluftsliv. Både skole og spejdere 
er blevet bedt om, at være mere skarpe på, hvilke funktioner, 
de ønsker. Skolen vil gerne have deres rum klar til sommeren 
2025. Projektet er i en svær fase lige nu, men der sker fortsat 
noget. 
Spejderne har kigget på nogle bygninger ved 
rensningsanlægget, men de er revet ned nu.   
Spejderhuset er blevet en selvejende institution. 
 
6. 
Kulturum: 
Ib og Tom fra EIF har som aftalt på mødet med ULN i februar, 
indsendt en ansøgning til en prøvehandling i forhold til et 
mødested for unge. De har fået et afslag fra ULN. De unge skal 
inddrages, inden de indsender ansøgningen igen. Lars 
Kastberg vil gerne mødes med dem.  
Det er vigtigt at dokumentere med billeder, at de unge samles 
og hygger sig på f.eks. på trappen bag hallen, -et bevis for at 
der mangles et mødested for de unge.  
 
Inger har talt med Søren P.: ULN har intet hørt om projektet 
siden mødet i marts – så det er kun forvaltningen der har 
været ind over. Vigtigt, at det ikke er et Tom og Ib projekt, 
men at Halbestyrelsen og EIF (formændene: Lars Bang og 
Aksel) er indover.  Vigtigt, at de unge deltager. Der er penge 
under ULN til prøvehandlinger.  
 
Hallen har holdt en Foreningernes dag den 21. september i 
Egtved IMC. Det blev en god dag.  
 
 
 
 



7. Stigruppen  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

8. Klingebækgård v/Inger 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

9. Vork Naturland 
 
 
 
 
 
 
 

10. AktivErhverv v/Henrik og 
Inger 

 
 

 

7.  
På mødet i juni nedsatte vi en arbejdsgruppe vedr. 
stisystemer:  
Status: Inger har sendt mail til Robert Mortensen (ny 
kontaktperson i forhold til stier omkring Egtved. Han har lovet 
at vende tilbage i forhold til et møde med følgende deltager: 
Mette, Inger, Jacob Lund (Egtved cykelklub), Kent fra 
stigruppen, Bo Levesen og Robert. Formålet med mødet er at 
se på en fælles plan for stier og cykelruter i området omkring 
Egtved. Vi skal have bundet Egtvedpigens Verden, Vork 
naturland, Tørskind m.v. godt sammen.  Robert har lovet at 
vende tilbage.  
Inger kontakter rykker Robert for et møde.  
 
8.  
Møde den 20/9: 
Bo Levesen fra Vejle Kommune har fået kontakt til 5 unge 
mennesker som er interesseret i at danne en selvejende 
institution omkring Klingebækgård.  
 
Ejendommen kan ikke af-fredes, som det er lige nu. 
 
Der er god opbakning fra Vejle Kommune.  
De unge mennesker samarbejder i dag allerede omkring div. 
højskole lignede tilbud, hvor folk kan deltage og lærer om 
bygningsrenovering. De fem har til sammen kompetencer 
indenfor arkitektur, murer, tømrer og historie.  
 
Næste step er at få lavet aftaler med ejeren af gården, Den 
Danske Naturfond (opkøb af jord) og Vejle Kommune. Bo er 
tovholder på sagen.  
 
Hvis det hele lykkes, så bliver det virkelig spændende.  
Bo Levesen har fortsat teten på den. Bo vil forsøge at få et 
møde mellem de unge mennesker og borgmesteren.  
 
 
9.  
Miljøstyrelsen har bevilliget 39 mio. kr. til Vejle Kommune til 
opkøb af landbrugsjord omkring Vork – Vork bakker.  
Er det muligt at have en klausul for, at man kan gå eller cykle, 
når kommunen opkøber jorde i området? Det skal vi spørge 
Bo L om.  (kobles med stigruppeprojektet). Projektet passer 

fint ind i vores byvision – Porten til Ådalen      . 
 
10 
De nye erhvervsgrunde ved Ribevej forventes klar til salg til 
sommeren 2025.  
AKTIVerhverv har sendt informationsmail rundt til alle deres 
medlemmer med tilbud om et personligt møde med 



 
 
 

11. Projekt Aftensang 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

12. BID møde  
Møde den 23. september kl. 
18 på Roberthus.  

 
 

 
 
 
 
 
 

13. Kommunikationsgruppen
, egtved.dk + div. 
Facebooksider. 
 

 
 
 

14. Vejle Ådal og Fjord/Inger 
 
 

15. Brugergruppe Roberthus 
v/Torben 

 
 
 
 
 
 

16. Event om frivillighed og 
fællesskaber 

 
 
 
 

erhvervschef Morten Damgård.  
Der bør også reklameres for grundene udenfor Egtved. 
 
11. 
Gadefest den 31/8 – indvielse af Aftensang. 
Efterfølgende kritik af at bænkene var placeret på en cykelsti. 
Bænkene er flyttet, så de ikke står på cykelstien.  
 
EUR deltog med en stand sammen med Kulturum (Ib - afbud), 
Egtvedpigens venner (Helle), spejderne (Jacob) osv. for at vise 
vores projekter og ’den røde tråd’. 
 
Evaluering: Jacob havde lavet en super flot stand, som trak 
folk til.  
 
12. 
Dagsorden: 

• City info kort intro. ved Laurits ABC. 
• Kloakering og vejarbejde på status. 
• ”Gadefest for alle” evaluering. 
• Biodiversitet ved biblioteket status. 
• Halloween 
• Jul 
• Øvrige aktiviteter.   
• Eventuelt. 

 
 
13. 
Der optages film.  
Vi skal have opdateret vores oversigt over bestyrelsen i 
Egtved Udviklingsråd.  
 
 
14. 
Ingen møder siden sidst. 

 
15. 
Biodiversitet ved biblioteket. 
Arrangement tirsdag den 24. september kl. 14.30 – 16.30 
OBS – arrangementer fra biblioteket kommer ikke på ”Det 
sker i Egtved og omegn”. 
 
Brugerrådet skal have fundet en ny formand. 
 
 
16. 
Vi er i tænkeboks. 
Hvordan skaber vi gode synergier mellem events, 
arrangementer og fællesskaber mellem Egetoft, Hallen, BID 
og andre foreninger i Egtved.  



 
 
 

17.  Løse hunde i Egtved 
v/Inger 

 
18. Tinghøj 

 
 
 
 
 

19. Præstegårdsgrunden 
 
 
 
 

20. Budget 2025 
 
 
 
 

21. Vejnavn 
 
 
 
 
 
 

22. Møder på vej 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

23. Eventuelt  
 
 
 
 
 
 

Halbestyrelsen inkl. Jan påtænker at arrangere en frivillig-
fælles-spisning. 
 
17. 
Inger har fulgt op. Politiet har været ind over og følger op.  
 
18. 
Inger er i dialog med Camilla, næstformand for 
Voksenudvalget. Inger prøver at få et møde med 
Voksenudvalget.  
Ca. 70 mio. til ombygning af Tinghøj. 
 
19. 
Vi ved, at DOMEA er interesseret, men det vil kræve, at Vejle 
Kommune vil gå ind i projektet (almennyttige boliger kræver 
et bidrag fra kommunen). EU støtter op om det. 
 
20. 
500.000 kr. til Byvisionsarbejdet. Vi har fået oplyst, at Peter 
Sepstrup tager fat i os i forhold til, hvordan arbejdet gribes an. 
 
21.  
Der var indkommet 50 forslag til vejnavne til den nye sidevej 
til Baskærvej. Vi havde valgt Baskærvænget og Baskærlunden, 
men begge forslag blev forkastet pga. en lov om at navnet lå 
for tæt på Baskærvej. Inger og Kirsten kikker på forslagene 
igen og sender 2 nye navneforslag ind til kommunen.  
 
22. 
22.10.24 Besøg Egtved Varmeværk 
06.11.24 kl. 19.00 møde i udviklingsrådet 
11.11.24 kl. 19 Klyngemøde på Roberthus kl. 19 
27.11.24 kl. 18.00 møde i udviklingsrådet inkl. julefrokost 
04.01.25 kl. 14.00 nytårskur (Torben, Jacob og Helle og evt. 
Tove og Lisa?) 
22.01.25 kl. 19.00 møde i udviklingsrådet 
19.02.25 kl. 19.00 møde i udviklingsrådet 
19.03.25 kl. 19.00 Årsmøde og generalforsamling 
 
Thyra booker mødelokaler, og salen til nytårskur og 
generalforsamling. Inger har oprettet arrangementerne i ”Det 
sker i Egtved og omegn”. 
 
23. 
Ønske om en slags Tusindben (Multiidræt) for de unge i 8. – 
10. klasse. De mangler et tilbud, når der ikke kan samles hold. 
Kirsten bringer det videre til EIF. 
 
Ønske om et sted for de unge, der gerne vil skrue i knallerter 
m.m. 



  

 


